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Omgevingsadviesraad  

Windpark Echteld Lienden 
 

Verslag Omgevingsadviesraad Windpark Echteld Lienden 

Datum: 21 september 2023 

Locatie: Het Wapen van Lienden te Lienden 

Aanwezig: De aanwezigheidslijst wordt separaat toegezonden i.v.m. privacyoverwegingen  

1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering. Het lijkt erop dat de lijst met de leden van de OAR niet helemaal 
kloppend is gezien het feit dat sommige leden maar een enkele keer aanwezig zijn geweest. Graag 
nog één keer goed door deze lijst gaan. (ACTIE) 

Mededelingen:  
Er is een korte vraag over hoe het samenspel zal gaan in de toekomst als er zowel veel wind als zon 
is. En dan met name de vraag of het windpark of lokale zonnepanelen dan uitslaan bij te veel 
energielevering. Het zou zonde zijn als je als particulier hebt geïnvesteerd in zonnepanelen en dan 
blijkt dat je hierdoor financieel wordt benadeeld.  
Vattenfall geeft aan dat beide bronnen elkaar niet uitsluiten en wind en zon elkaar goed aanvullen. Er 
komt voor het energiepark een directe aansluiting op onderstation Tiel. Omwonenden met 
zonnepanelen zullen dus geen enkel effect zien van het windpark. Er is dus geen sprake van 
financieel risico. De OAR spreekt af dit toch een plek te willen geven in de omgevingsovereenkomst. 
 
Het publiceren van de leden van de OAR is akkoord, wel wordt er nog kort aangegeven dat de 
vertegenwoordiging van de bewoners wellicht tijdens de OAR wat minder zal worden, daar er nu ook 
een bewonersplatform is opgezet, waar ook al veel punten worden besproken. 
Het publiceren wordt uitgesteld tot na bespreking van het voorstel m.b.t. het bewonersplatform. 
 

2. Vaststellen agenda en verslag 30 augustus 
 

Ø Op bladzijde 2 in het verslag van 30 augustus wordt het verbeteren van de 
informatievoorziening besproken. Er wordt verzocht om de informatie online weer te 
updaten en dat er met name dat er sneller en makkelijker door de onderwerpen heen geklikt 
kan worden zodat je meteen bij de juiste informatie terecht komt. (Actie Vattenfall) 

Ø De agenda van 21 september is akkoord bevonden. 
Ø De OAR is niet door de actielijst heen gelopen. Na afloop zijn de notulist, samen met 

Vattenfall door de nog lopende acties heen gelopen. Deze acties lagen vooral bij Vattenfall 
en kunnen teruggevonden worden in de actielijst onderaan dit verslag. 

Ø Concept verslag 30 augustus is akkoord bevonden.  
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3. Ingekomen stukken 
 
Er wordt weinig gebruik gemaakt van de mogelijkheid om online vragen te stellen of zaken in te 
sturen. Vattenfall geeft aan dat het niet verstandig is om alle vragen rechtstreeks tijdens de OAR 
vergadering te bespreken i.v.m. de privacy. Er komt een verwijzing naar een emailadres op de 
website zodat men meteen zaken kan vragen en insturen via dit mailadres naar de OAR (ACTIE) 
Vragen die gesteld worden zullen indien relevant aan de FAQ (Veel gestelde vragen) lijst toegevoegd 
worden (ACTIE) 
 

4. Terugblik digitale informatieavond 5 september 
 
Er was een kleine groep aanwezig, terwijl er 30-40 aanmeldingen waren. Het was een prettige, kleine 
bijeenkomst, maar de voorkeur gaat uit naar face to face bijeenkomsten.  
De OAR vraagt aandacht voor het feit dat er voor de volgende keer meer aandacht is voor de 
uitnodiging zodat deze breder uitgezet kan worden. 
 

5. Zienswijzen NRD – Provincie 
1. Advies commissie MER (Bijlage: Advies commissie MER) 

 
Op de avond van 18 september zijn er veel onderwerpen aan bod gekomen, waardoor er geen tijd 
was om het onderwerp ‘MER’ te bespreken. 
Wat opvalt is dat er veel goede zaken in het advies van de MER-commissie staan. De commissie dekt 
heel erg veel af waarbij goed gedacht en gekeken wordt naar mens, natuur en gezondheid. De 
commissie gaat zelfs verder dan hetgeen verplicht is en kijkt ‘verder dan hun neus lang is’. Het is dan 
ook van belang om dit advies goed ter harte te nemen! 

A15: Er wordt kort gesproken over dat de eventuele verbreding van de A15 wordt gemist in de 
zienswijzen. De A15 wordt wel als geluidsbron genoemd en gezien het feit dat het besluit rondom de 
verbreding van de A15 nog niet staat, hoeft deze niet meegenomen te worden. Dit punt staat nu ook 
niet hoog op de lijst van het MIRT (Meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en Transport). Wel 
wordt er gevraagd of er nog een keer door de Provincie gecheckt kan worden hoe ver de 
besluitvorming over dit onderwerp is. (ACTIE) 

Aanvliegroute: De vraag heerst of er rekening is gehouden met de nieuwe aanvliegroute(s) vanuit 
Schiphol. De Provincie neemt dit mee ter overweging, gezien dit nog niet meegenomen was. (ACTIE) 
 
Zonnepanelen: Men vraagt zich af of de weerkaatsing van het geluid op de nog te plaatsen 
zonnepanelen voor veel hinder zal zorgen. Volgens het model dat eerder is gepresenteerd, zal dit 
niet zo zijn. Dit zal minimaal zijn, daar is van de ‘ergste situatie’ uit gegaan. Dit kan dus in de 
werkelijkheid alleen maar beter zijn. 
 
Nieuwe energiewet: Een lid van de OAR geeft aan dat het zou kunnen zijn dat door de nieuwe 
energiewet, partijen lagere prijzen zouden kunnen gaan aanbieden en dit baart zorgen. Een ieder 
mag immers zijn energie ‘delen’. Dit kan impact hebben op het omwonendenvoordeel dat de 
Energiecoöperatie uitwerkt samen met Vattenfall. 
 

6. Proces omgevingsovereenkomst 
 
Het doel is dat er uiteindelijk een omgevingsovereenkomst komt. Er is al een opzet gemaakt (lees: 
echt een opzet) door Vattenfall, goed om hier een planning voor te gaan maken.  
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Er wordt een matrix gedeeld door de heer Rietveld waarin alle punten staan als een soort checklist, 
die één voor één kunnen worden afgestemd en afgevinkt. Dit is een lijst van punten die bij andere 
projecten ook aan bod zijn gekomen. 
 

7. Planning bespreken (op verzoek van leden) 
 
Hieronder voor de zekerheid nog de in eerste instantie voorgestelde planning: 

 
Voorstel is:   

Ø Maandag 9 oktober: Ontwerpsessie met vertegenwoordigers OAR + belangenorganisaties + 
gemeente. Na een goed gesprek is er besloten om de sessie zoals deze in eerste instantie 
bedoeld was op te delen in twee sessies: 

- Een Informerende sessie (9 oktober) 
- Een opiniërende sessie (datum nog nader te bepalen) 

 
FASE 1 MER zal af zijn, voordat de ontwerpsessie plaatsvindt. Het voorstel van Vattenfall is om de 
belangrijkste elementen in een presentatie voorbij te laten komen i.p.v. alle stukken van tevoren te 
delen met de leden. Dit omdat het vrij taaie stof is om door te lezen en dit in een presentatie beter te 
begrijpen is.  
Afgesproken wordt dat de (concept-)MER van tevoren gedeeld wordt, inclusief een behapbare 
samenvatting. (ACTIE) 
 
Er wordt ingegaan op de procedure MER: Er vindt eerst een ontwerpsessie plaats en daarna komen 
de normen en wetgeving om de hoek kijken. Dit wordt als een vreemde volgorde ervaren vanuit de 
leden van de OAR. 
De argumentatie hiervoor vanuit de provincie is dat er twee aspecten zijn bij het stellen van normen: 

- Het mogelijk maken van (wenselijke) economische activiteiten 
- Een optimale bescherming van de leefomgeving 

Deze afwegingen kunnen pas na het MER goed bekeken worden. Een verduidelijking hiervan zal ook 
aan bod komen op 9 oktober.  
 
Vanuit de OAR leeft de vraag of er tijdens de ontwerpavond meer ruimte is om daadwerkelijk te 
ontwerpen en te schuiven. Dit is een goede vraag waar Vattenfall duidelijk aangeeft dat men echt 
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afhankelijk is van de contouren die gegeven worden en dat het zou kunnen zijn dat de strenge 
beperkingen ervoor zouden kunnen zorgen dat er maar 1 realistisch ontwerp mogelijk is. Vattenfall 
wil hierin geen fictieve verwachtingen afgeven en is afhankelijk van regels en normen. 
 
 

8. Agenda volgende bijeenkomst 
 

Volgende OAR vergadering:  
Ø Maandag 23 oktober. Presentatie over (Concept-)MER  

 
Ontwerppplatform:  

Ø Maandag 9 oktober. Dit zal puur een informerende avond worden. 
Ø De opiniërende avond moet nog worden gepland. Vattenfall gaat kijken of hier ook alle 

partijen bij aanwezig kunnen zijn (ACTIE) 
 
Bewonersplatform: 

Ø Het advies van de heer Rietveld is om hier nog meer bewoners bij te laten aansluiten. Dit is 
dan een grotere groep en een aantal afgevaardigden sluiten dan weer aan bij de OAR avond. 
Idee is om tijdens de OAR, 1 of 2 vertegenwoordigers te hebben zitten uit elk dorp die alle 
informatie vanuit het bewonersplatform kunnen vertegenwoordigen (Lingemeer, Echteld en 
Ijzendoorn). 

 
9. Rondvraag 
- Zouden de sheets van de geluidsexpert die de 4jdens de vorige OAR zijn uitgedeeld 

nog gemaild kunnen worden (ACTIE) 
- Er is nog een vraag over de impregna4e coa4ng van de windturbines en of dat een 

probleem zou kunnen vormen bij bijvoorbeeld ijsvorming. Deze vraag zou besproken 
kunnen worden 4jdens het bewonersplaCorm. 

- Mailadressen van de bewoners sturen aan de heer Rietveld t.b.v. organiseren 
bewonersplaCorm (ACTIE)  
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Ac)elijst Omgevingsadviesraad Windpark Echteld – Lienden 
 
 

Datum Ac)e Deadline Ac)ehouder Status 
28 juni 2023 Feedback vragen aan de Friesen Na de 

vakanfe van 
de heer 
Rietveld 

Meneer Rietveld In behandeling (ook 
fjdens 

bewonersplagorm 
komt dit ter sprake) 

30 augustus 
2023 

Emailadres delen waar omwonenden 
vragen/ agendapunten/ op- of 
aanmerkingen naartoe kunnen 

mailen + de vragen en antwoorden 
n.a.v. de presentafe geluidsspecialist 

delen in OAR vergadering 

21 
september 

Vaienfall Voltooid op 21 
september* 

30 augustus 
2023 

Communicafegroep opstellen en de 
communicafeplanning met elkaar 

doornemen (+ gebied Lienden 
informeren) 

21 
september 

Vaienfall + 
leden OAR 

Voltooid op 21 
september* 

30 augustus 
2023 

Bewonersplagorm opzeien samen 
met meneer Rietveld en 

samenkomen op 18 september 2023 

18 
september 

Meneer Rietveld 
+ OAR leden 

Voltooid op 21 
september* 

30 augustus 
2023 

Kaartje zoekgebied nogmaals mailen 
+ checken of deze goed online staat 

21 
september 

Vaienfall Voltooid op 21 
september* 

21 september Graag lijst met leden OAR kloppend 
maken met de daadwerkelijke leden 

23 oktober Vaienfall  

21 september Zorgen voor verwijzing op de website 
met een emailadres waar men 
stukken en vragen naartoe kan 

sturen 

23 oktober Vaienfall  

21 september Veel gestelde vragen lijst weer 
aanvullen/ updaten 

23 oktober Vaienfall  

21 september Checken hoe ver de plannen zijn / 
wat de besluitvorming is over de 

verbreding van de A15 

23 oktober Provincie  

21 september Aanvliegroute(s) Schiphol checken 23 oktober Provincie  
21 september Plannen 2e avond ontwerpplagorm 

(opiniërende avond) 
23 oktober Bewoners / 

Vaienfall 
 

21 september Mailadressen van de bewoners delen 
met de heer Rietveld 

Z.s.m. Vaienfall  

21 september Sheets van de geluidsexpert die 
uitgedeeld zijn op de OAR avond van 

30 augustus graag doormailen 

23 oktober Vaienfall  

*Alle acties met status voltooid worden bij de volgende vergadering van de actielijst afgehaald. 


